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PROTOKÓŁ NR XVII/20 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 30 czerwca 2020 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XVII Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Iwona Kalinowska, 

8. Radna Grażyna Kubiak, 

9. Radny Mirosław Nos, 

10. Radna Dorota Popławska, 

11. Radna Małgorzata Popławska, 

12. Radna Anna Petelska, 

13. Radna Monika Ratyńska, 

14. Radna Katarzyna Rogacz, 

15. Radny Andrzej Wysocki 

(Listy obecności radnych, oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad XVI 

Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z ograniczeniami wprowadzonymi 

rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych 

ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii, w celu zminimalizowania 

zagrożenia w obradach rady uczestniczyć będą jedynie radni, Wójt Gminy oraz wskazani przez niego 

pracownicy Urzędu Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych. W obradach nie będą uczestniczyć 

sołtysi oraz publiczność. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Gródek w 2019 r. i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania. 

5. Przedstawienie: 
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a) sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek  

za 2019 r. i informacją o stanie mienia Gminy Gródek, 

b) uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Grodek sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Gródek za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2019 r. 

7. Przedstawienie: 

a) stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi, 

b) uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Komisje Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium  

za 2019 r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji sezonowych połączeń kolejowych na trasie Białystok – 

Waliły. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego 

zawarcia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na czas nie dłuższy niż 10 lat. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 – 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2020 – 2037. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

13. Pytania i wnioski radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Przyjęcie protokołu obrad XVI Sesji Rady Gminy Gródek. 

16. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

Radna Grażyna Kubiak opuściła salę obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego 

porządku obrad? Następnie, wobec braku pytań i uwag poddał pod głosowanie jawne porządek obrad 

XVII Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

brak głosu – 1. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził iż porządek 

obrad XVII Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz, że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad. 3 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu) 

Radna Anna Petelska zapytała czy azbest zostanie zabrany od wszystkich, którzy o to 

wnioskowali? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że biorąc pod uwagę, iż otrzymaliśmy dotację na 

ten cel w kwocie mniejszej o około 54 000 zł, musimy sobie poradzić z tym co mamy czyli 25 000 zł 

środków własnych oraz około 6 000 zł dotacji. Wnioski będą realizowane zgodnie z kolejnością wpływu 

z tym, że w pierwszej kolejności będą realizowane wnioski osób u których azbest został już zdjęty i 
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zabezpieczony. Na dzień dzisiejszy nie mamy możliwości zwiększenia środków własnych na realizację 

tego zadania. 

Radna Katarzyna Rogacz zapytała o kwestię przewozów autobusowych przez Pieszczaniki  

do Białegostoku. Wielu mieszkańców skarży się na brak połączeń autobusowych w soboty.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że prokurent Spółki PKS Nova S.A., poinformował, 

że wspomniana linia jest nieekonomiczna. W soboty z przewozów korzysta maksymalnie kilka osób. 

Niezależnie jednak od tego, prezes PKS Nova S.A. zaprosił nas do współpracy przy ułożeniu 

harmonogramu kursów, którego ostateczny kształt będzie zależał od tego ile jesteśmy  

w stanie dopłacić do kursów. Dopłata do 1 km to 4,5 zł. Kwota ta jest pomniejszana z tytułu zysku  

ze sprzedaży biletów. Następnie, Wójt Gminy zapewnił, że będzie dążył do tego, aby kurs przez 

Pieszczaniki został wprowadzony. 

Radna Katarzyna Rogacz poinformowała, że mieszkańcy wsi Pieszczaniki, Królowy Most 

oraz Sofipol wystosowali wniosek do prezesa PKS Nova S.A. w tej sprawie. Podane zostały konkretne 

godziny połączeń powrotnych z Białegostoku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział że wnioski, które płyną od mieszkańców są bardzo 

ważne i z pewnością będziemy musieli omówić dokładnie ten temat. Zwiększenie ilości kursów jest 

możliwe na omówionych wcześniej zasadach. 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym Wójt 

Gminy Gródek przekazał Radzie Gminy do rozpatrzenia Raport o stanie Gminy Gródek w 2019 r. Tekst 

Raportu został radnym przekazany w dniu 29 maja, a ponadto został opublikowany na stronie 

internetowej Gminy Gródek jak również w Biuletynie Informacji Publicznej wraz z informacją o 

możliwości udziału mieszkańców Gminy w dzisiejszej debacie nad Raportem. Osoba zamierzająca 

zabrać głos w debacie zobowiązana była do dnia 29 czerwca 2020 r. złożyć do Przewodniczącego Rady 

Gminy pisemne zgłoszenie udziału w debacie poparte podpisami co najmniej 20 osób. Przewodniczący 

poinformował, że w ustalony terminie nie otrzymał tego typu zgłoszeń. W związku z tym w dzisiejszej 

debacie nad Raportem wezmą udział jedynie radni, a po jej zakończeniu przeprowadzone zostanie 

głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania. Następnie Przewodniczący poprosił Wójta 

Gminy, aby przed rozpoczęciem debaty, przedstawił najistotniejsze kwestie poruszone w Raporcie o 

stanie Gminy 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza omówił Raport o stanie Gminy Gródek. 

Wójt zwrócił uwagę, że głównymi problemami, z jakimi od lat borykają się zarówno mieszkańcy 

jak i władze Gminy są: zmniejszająca się liczba mieszkańców gminy, bezrobocie utrzymujące się na 

poziomie ok. 7% osób w wieku produkcyjnym, bardzo powolny wzrost liczby mikroprzedsiębiorstw 

tworzonych przez osoby fizyczne, niedostatecznie rozwinięta infrastruktura techniczna (drogowa i 

wodno-kanalizacyjna), wykluczenie komunikacyjne wielu miejscowości, duży odsetek mieszkańców 

korzystających z różnych form pomocy społecznej, niski udział w budżecie Gminy dochodów własnych 

z tytułu opłat i podatków lokalnych oraz gospodarowania mieniem komunalnym, wzrastające koszty 

funkcjonowania gminnych placówek oświatowych powodujące konieczność wydatkowania 

dodatkowych środków własnych z budżetu Gminy. 

Kluczowe dla rozwoju Gminy są inwestycje. W ubiegłym roku wykonane zostały następujące 

zadania inwestycyjne służące ochronie środowiska: 

➢ rozbudowa i przebudowa stacji uzdatniania wody w Gródku; 

➢ montaż na budynkach będących własnością mieszkańców gminy 74 kolektorów słonecznych i 40 

instalacji fotowoltaicznych; 

➢ budowa sieci wodociągowej na ul. Jaśminowej w Gródku; 

➢ wykonanie przyłącza wodociągowego i zbiornika szczelnego z doziemną instalacją kanalizacji 

sanitarnej do świetlicy w Mieleszkach; 

Ponadto w 2019 r. w ramach działań służących ochronie środowiska: 
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➢ rozpoczęto budowę w Gródku głębinowej studni wierconej; 

➢ dofinansowano kwotą 40 000 zł budowę 10 przydomowych oczyszczalni ścieków;  

➢ wykonano aktualizację inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest. 

Natomiast w ramach działań na rzecz poprawy infrastruktury drogowej w ubiegłym roku 

przebudowano drogę gminną w Bobrownikach oraz ulicę Cmentarną w Gródku. Przebudowano również 

ponad 2 kilometrowy odcinek drogi powiatowej Bobrowniki-Łużany. 

Ponadto w 2019 r. rozpoczęto realizację 4 inwestycji drogowych polegających na przebudowie 

ulic: Wąskiej, Spółdzielczej i Ogrodowej w Gródku oraz Kolejowej w Waliłach-Stacji. Inwestycje te 

zostały już zakończone. 

W ubiegłym roku zrealizowano również następujące przedsięwzięcia służące poprawie jakości 

usług społecznych i kulturalnych oraz rewitalizacji i integracji społecznej: 

➢ dostosowano budynek po byłej OSP w Nowosiołkach oraz budynek byłej szkoły w Wiejkach na 

potrzeby świetlic wiejskich,  

➢ wybudowano siłownię zewnętrzną przy świetlicy w Nowosiółkach, 

➢ wybudowano placu zabaw w Wiejkach  

➢ wybudowano Otwarte Strefy Aktywności w Słuczance i Kołodnie 

➢ wykonano ogrodzenie placu zabaw w Waliłach-Dworze oraz ogrodzenie terenu szkoły podstawowej 

w Gródku  

Podobnie jak w latach ubiegłych, realizacja zadań wynikających z uchwalonych przez Radę Gminy 

Programów determinowana była możliwościami finansowymi Gminy. Przy ograniczonych dochodach 

własnych Gminy realizacja w ubiegłym roku większości zadań inwestycyjnych była możliwa dzięki 

pozyskaniu środków pomocowych między innymi z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020, Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-

2020 oraz Funduszu Dróg Samorządowych. 

W 2019 r. dochody budżetowe zostały zrealizowane w kwocie 27.083.424,64 zł, tj. 98,45% planu 

Natomiast wydatki osiągnęły poziom 29.952.745,60 zł, tj. 92,16 % kwoty zaplanowanej w budżecie 

W ubiegłym roku Gmina uzyskała z tytułu opłat i podatków lokalnych 5.785.237,23 zł, a wpływy 

z mienia wyniosły 315.587,07 zł. Tym samym dochody własne Gminy z tych źródeł osiągnęły łącznie 

kwotę 6.100.824,30 zł, co stanowiło 22,53% dochodów budżetowych Gminy.  

W 2019 roku ponad 68% wydatków bieżących związanych było z finansowaniem zadań z zakresu: 

1) pomocy społecznej oraz wsparcia rodziny – wydano 7.764.683,83 zł (34,29% kwoty wydatków 

bieżących), 

2) oświaty i wychowania – wydano 7.652.328,90 (33,79% kwoty wydatków bieżących). 

Zadłużenie Gminy na koniec 2019 roku wyniosło 11.804.004 zł, z czego kwota 1.595.962 zł 

stanowi kredyt na wyprzedzające finansowanie płatny do 30.06.2020 r., obligacje 4.522.000 zł oraz 

kredyty długoterminowe 5.686.042 zł. Po spłacie kredytu na wyprzedzające finansowanie oraz spłacie 

raty kredytu pozostało 9 803 392 zł do spłaty. 

W 2019 r. Gmina sprzedała 2 lokale mieszkalne i tym samym na dzień 31.12.2019 r. dysponuje 57 

mieszkaniami komunalnymi oraz 7 lokalami socjalnymi. 2 mieszkania komunalne i 4 lokale socjalne 

zlokalizowane są poza Gródkiem. Gmina jest również właścicielem 28 budynków oraz infrastruktury 

wodno-kanalizacyjnej. Infrastruktura ta jest sukcesywnie rozbudowywana i modernizowana z tym, że 

przy ograniczonych środkach budżetowych Gminy oraz dużym rozproszeniu jednostek osadniczych, 

postęp w tym zakresie jest daleki od oczekiwań zarówno mieszkańców jak i władz Gminy. 

Aktualnie w 15 miejscowościach jest sieć wodociągowa, której łączna długość wynosi 57,84 km.  

Duże rozproszenie jednostek osadniczych powoduje, że zwodociągowanie pozostałych 

miejscowości na terenie gminy wymaga znacznych nakładów finansowych przekraczających aktualne 

możliwości Gminy. Poza tym, nawet gdyby udało się pozyskać na ten cel środki zewnętrzne, to koszty 
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eksploatacyjne rozproszonej sieci wodociągowej byłyby bardzo wysokie, a tym samym  

z ekonomicznego punktu widzenia tego typu inwestycje byłyby nieracjonalne. Podobnie rzecz się ma w 

przypadku sieci kanalizacyjnej. 

Obecnie w 5 miejscowościach jest sieć kanalizacyjna, której łączna długość wynosi 27,07 km. 

Istotny problemem w naszej Gminie jest dostęp do transportu zbiorowego.  

W 2019 r. Gmina finansowała ze środków własnych przewozy autobusowe w dni robocze na linii 

Bobrowniki – Skroblaki – Grzybowce - Waliły-Stacja – Gródek. Od 1 października ubiegłego roku linia 

ta została wydłużona do Chomontowiec. Ponadto, w 2019 r. w czasie roku szkolnego umożliwiono 

mieszkańcom 9 wsi raz w tygodniu dojazd do Gródka. 

Ustawowym obowiązkiem Gminy jest prowadzenie szkół i przedszkoli.  

W 2019 r. na realizację zadań z zakresu oświaty i wychowania wydatkowano ogółem 7.652.329 zł, 

w tym między innymi 832.430 zł na prowadzenie niepublicznej szkoły podstawowej w Załukach. 

Należy jednak zwrócić uwagę, że w ubiegłym roku Gmina otrzymała w formie subwencji oświatowej 

oraz różnego rodzaju dotacji na realizację zadań oświatowych kwotę 4.951.607 zł, co pozwoliło 

sfinansować zaledwie 64,71% wydatków bieżących. Pozostałą kwotę tj. 2.700.721 zł sfinansowano ze 

środków własnych Gminy, w tym 20% kwoty na „wrześniowe” podwyżki dla nauczycieli, bowiem 

środki przyznane na ten cel z budżetu Państwa nie gwarantowały wypłaty wynagrodzeń w ustalonej 

ustawowo wysokości. 

W ubiegłym roku na realizację bieżących zadań wydatkowaliśmy łącznie 22.645.756,13 zł. 

Największą pozycję stanowiły wydatki związane z realizacją zadań z zakresu pomocy społecznej i 

wsparcia rodziny. Na ich realizacje wydatkowano 34,29% tej kwoty, tj. 7.764.683 zł. Świadczy to o 

skali problemu, a zarazem o kondycji społeczno-ekonomicznej mieszkańców gminy. 

W ubiegłym roku GOPS objął różnego rodzaju pomocą i wsparciem w ramach pomocy społecznej 

12,34% mieszkańców Gminy, tj. 643 osoby (321 rodzin). Zazwyczaj konieczność udzielenia pomocy 

rodzinie wynikała jednocześnie z kilku powodów, np. bezrobocia i ubóstwa czy też niepełnosprawności 

i długotrwałej lub ciężkiej choroby. Pomoc ta udzielana była zarówno w formie świadczeń pieniężnych 

(zasiłki stałe, okresowe i celowe) jak i świadczeń niepieniężnych, np. zapewnienie posiłku.  

Realizacja większości ubiegłorocznych inwestycji była możliwe dzięki pozyskaniu na ten cel 

środków zewnętrznych z różnego rodzaju programów pomocowych. Przykładem mogą tu być 

inwestycje drogowe w Bobrownikach, Gródku i Waliłach-Stacji współfinansowane z Programu 

Współpracy Transgranicznej Polska-Białoruś-Ukraina 2014-2020 oraz Funduszu Dróg 

Samorządowych. 

W 2019 r., mimo ograniczonych możliwościach budżetowych Gminy, zapewniono realizację zadań 

z zakresu opieki społecznej i wsparcia rodziny. Zagwarantowano środki umożliwiające sprawne 

działanie gminnych placówek oświatowych oraz instytucji kultury. Na bieżąco podejmowano działania 

związane z realizacją uchwał Rady Gminy Gródek 

Przewodniczący Rady otworzył debatę, zadając pytanie czy ktoś z państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? 

Radny Jerzy Gryc, wskazał że w raporcie nie ma żadnej informacji dotyczącej punktu rehabilitacji 

w Gródku. Minął kolejny rok i żadnych działań w tym temacie nie podjęto. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że w raporcie zostały ujęte działania zrealizowane. 

Sam fakt podejmowania działań w celu otworzenia punktu rehabilitacji nie jest faktem, który powinien 

znaleźć się w raporcie. Wójt Gminy poinformował, że w dniu jutrzejszym ma spotkanie z instytucją 

rehabilitacyjną.To kolejne już spotkanie w kierunku utworzenia punktu rehabilitacji w Gródku. Jednak 

wszyscy powinniśmy podejmować starania w tym kierunku. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz ocenił, że raport zawiera najważniejsze dane w kwestiach 

społecznych, gospodarczych, finansowych i demograficznych. Nasza Gmina pod względem obszaru jest 

jedną z większych w województwie. Natomiast jeśli chodzi o zaludnienie mamy tendencję spadkową, 

coraz więcej osób jest w wieku poprodukcyjnym, szczególnie w części wschodniej Gminy. Są jednak 
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również tendencje optymistyczne, ponieważ spora ilość osób osiedla się w Gminie Gródek, buduje 

domki letniskowe lub osiedla się na stałe. Duży obszar Gminy generuje duże obciążenia finansowe z 

tytułu utrzymania dróg, oświetlenia, dowożenia dzieci do szkoły. Położenie naszej Gminy w pewnej 

odległość od miasta powoduje, że nie jest to miejsce atrakcyjne dla przedsiębiorców. Gmina pozyskuje 

środki zewnętrzne każdego roku i przeznacza je w dużej mierze na ulepszenie infrastruktury drogowej. 

W 2019 r. zrobiono wiele, ale wciąż są duże oczekiwania, zwłaszcza we wschodniej części Gminy. 

Pomimo pewnych niekorzystnych zjawisk Gmina wciąż się rozwija. Mamy bardzo duży potencjał 

turystyczny, piękną przyrodę, czyste powietrze, dużo lasów, przepiękne krajobrazy. Rozwoju wymaga 

baza gastronomiczno-noclegowa. 

(Raport o stanie Gminy Gródek za 2019 r., stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady wskazał że rada gminy udziela wotum zaufania Wójtowi bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy, co oznacza że za udzieleniem wotum zaufania 

musiałoby opowiedzieć się co najmniej 8 radnych. Następnie poddał pod głosowanie jawne uchwałę  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

brak głosu – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania, została podjęta. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza podziękował Radnym za pozytywną ocenę wspólnej pracy. Mając 

zaufanie do siebie, podejmowaliśmy mądre decyzje, dzięki temu zrealizowaliśmy założone cele.   

(Uchwała Nr XVII/160/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania, stanowi załącznik Nr 6 

do niniejszego protokołu) 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2019 r. i informacją o stanie mienia Gminy Gródek zostały 

przekazane w ustawowym terminie zarówno Radnym jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w Białymstoku. Następnie poprosił Wójta Gminy o ich omówienie. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza zaznaczył, że na etapie projektowania budżetu nie zawsze da się 

przewidzieć wszystkie sytuacje, czynniki, jak również zmiany przepisów prawa, które będą miały 

miejsce w ciągu roku. Kształt budżetu zmieniał się wielokrotnie, jednak dążyliśmy do tego, żeby mimo 

problemów zrealizować zadania w takim zakresie w jakim było to to możliwe, w miarę naszych 

możliwości. Niekiedy jest konieczne wsparcie w postaci zaciągnięcia kredytu. Podejmowałem wszelkie 

możliwe działania w celu pozyskania dofinansowań ze źródeł zewnętrznych oraz zminimalizowania 

kwoty zaległych należności. Uchwalony przez Radę Gminy budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu 

roku, przewidywał realizację dochodów w kwocie 27 509 523,59 zł. Dochody wykonano w kwocie 

27 083 424,64 zł, co stanowi 98,45% planu. Natomiast plan wydatków budżetowych po zmianach 

dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę 32 501 565,59 zł, wydatki zrealizowane zostały w kwocie 

29 952 745,60 zł, co stanowi 92,16% planu. Zaplanowane przedsięwzięcia inwestycyjne realizowane 

były do wysokości limitów wydatków ustalonych dla poszczególnych zadań. Wskaźniki jakie osiąga 

Gmina pokazują że realizacja budżetu jest właściwa. Nadwyżka operacyjna po zrealizowaniu 

zaplanowanych na 2019 r. zadań wynosiła 1.127.485,40 zł. Na realizację zadań majątkowych  

i inwestycyjnych wydatkowano około 8 mln zł, co stanowi około 24,4 % wydatków wykonanych 

ogółem. Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku również wyraziła pozytywną opinię  

o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 r.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Grodek sprawozdaniu z wykonania budżetu 

gminy za 2019 rok. 
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Na posiedzenie wróciła Radna Grażyna Kubiak. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Gródek za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 

2019 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do 

radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie 

zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt przedmiotowej uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Gródek za 2019 r. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2019 r., została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XVII/161/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2019 r. wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2019 r., stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 

Ad. 7 

Radny Janusz Michał Cimochowicz poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek, 

w pełnym składzie, na posiedzeniu w dniu 27 maja 2020 r., jednogłośnie ustaliła, że Wójt Gminy, 

realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą legalności, gospodarności, 

rzetelności i celowości w gospodarowaniu środkami publicznymi. Stosowano zasadę prawidłowej 

księgowości, nie nastąpiły przekroczenia wydatków budżetowych, wykorzystano środki publiczne 

zgodnie z przeznaczeniem. Nie stwierdzono naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Gródek pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Gródek za 2019 r., 

oraz wnosi o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr II-00322-72/20 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 czerwca 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2019 r. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Gródek absolutorium. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium, została podjęta jednogłośnie. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza podziękował za pozytywną opinię i zaufanie. Powiedział, że życzy 

sobie i radnym, aby kolejne lata przebiegały w podobnym stylu, a wtedy wszyscy będziemy zadowoleni  

ze zrealizowanych przedsięwzięć służących rozwojowi naszej ojczyzny. 
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(Uchwała Nr XVII/162/20 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium, 

stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) 

Radny Mirosław Nos opuścił salę obrad. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji sezonowych połączeń kolejowych 

na trasie Białystok – Waliły, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie 

zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

uwag oraz pytań do przedmiotowego projektu uchwały. 

Radna Monika Ratyńska opuściła salę obrad. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska, w nawiązaniu do pytania zadanego podczas wspólnego 

posiedzenia komisji, a dotyczącego kwoty jaką Gmina w 2019 r. przekazała Województwu na realizację  

tego połączenia, poinformowała że była to również  kwota 15 000 zł. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji sezonowych połączeń kolejowych 

na trasie Białystok – Waliły 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 2. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji 

sezonowych połączeń kolejowych na trasie Białystok – Waliły, została podjęta. 

(Uchwała Nr XVI/163/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu na 

dofinansowanie realizacji sezonowych połączeń kolejowych na trasie Białystok – Waliły, stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na 

czas nie dłuższy niż 10 lat, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie 

zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił o 

przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na czas 

nie dłuższy niż 10 lat. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 2. 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie  

wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą na czas nie dłuższy niż 10 lat, została podjęta. 

(Uchwała Nr XVI/164/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na czas nie dłuższy niż 10 lat, stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 – 2023  

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037, radni otrzymali  

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie poprosił Skarbnika Gminy o zabranie głosu. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska poinformowała, że proponowana zmiana polega na 

aktualizacji WPF w części dotyczącej dochodów i wydatków w związku z wprowadzonymi zmianami 

w budżecie gminy Gródek na 2020 rok, które związane były między innymi z bieżącym 

funkcjonowaniem jednostek budżetowych gminy. Ponadto, w wykazie przedsięwzięć Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pn. „Remont sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Gródku” z uwagi na oszczędności poniesione na opracowanie 

dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku o dofinasowanie (wydatki zaplanowane na rok 2020 

wynoszą 19.300 zł). 

Radny Jerzy Gryc opuścił salę obrad. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 – 2023  

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037. 

Głosowało 11 radnych: 

za – 11, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1, 

nieoddany głos – 3. 

 Na posiedzenie wrócił Radny Jerzy Gryc. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie  

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 

– 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037, została podjęta. 

(Uchwała Nr XVI/165/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gródek na lata 2020 – 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037, stanowi załącznik Nr 10 do 

niniejszego protokołu) 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie poprosił 

Skarbnika Gminy o przedstawienie zmian. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska poinformowała, że proponowane zmiany w budżecie Gminy 

wynikają między innymi z otrzymania dotacji celowej na realizację zadań w zakresie wychowania 
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przedszkolnego (8.928 zł) oraz bieżących zadań z zakresu administracji rządowej z przeznaczeniem na 

wyposażenie szkół w podręczniki i materiały edukacyjne na nowy rok szkolny (29.079 zł), a także na 

realizację zadań związanych z wyborami (21.250 zł), dotacji na usuwanie azbestu (6.093 zł) oraz na 

dofinansowanie zadnia w zakresie przewozów autobusowych (20.090 zł), w związku z udzieleniem 

Gminie przez Województwo Podlaskie pomocy finansowej na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i 

umundurowania dla OSP (40.000 zł). W projekcie uchwały uwzględniono również udzielenie pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie sezonowych połączeń kolejowych na trasie 

Białystok-Waliły (15.000 zł), zmniejszenie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadania 

inwestycyjnego „Zasilanie budynków jednostek samorządu terytorialnego w ciepło pochodzące z OZE” 

w związku z rozstrzygnięciem przetargów – wyborem ofert z ceną niższą od pierwotnie zakładanej 

(391.435 zł), udzielenie OSP Gródek dotacji celowej na uzupełnienie wkładu własnego na zakup 

ciężkiego wozu bojowego (222.000 zł) 

Na posiedzenie wróciła Radna Monika Ratyńska oraz Radny Mirosław Nos. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XVI/166/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik Nr 11 do 

niniejszego protokołu) 

Ad. 13 i 14 

Radna Grażyna Kubiak zapytała czy przy wyjeździe z ulicy Tartacznej zostanie zamontowane 

lusterko? 

Kierownik Referatu Inwestycyjnego i Gospodarki Komunalnej Monika Gościk 

odpowiedziała, że pismo w tej sprawie zostało wysłane do Powiatowego Zarządu Dróg. Z uwagi na 

epidemię Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego nie zbiera się w związku z czym musimy 

poczekać na wznowienie jej prac. Jeżeli komisja potwierdzi potrzebę zamontowania lusterka to  

z pewnością zlecimy jego montaż. 

Radny Marek Antonowicz zawnioskował o ustawienie znaku „zakaz zatrzymywania się” przy 

banku w Gródku oraz o ustawienie znaku zakaz handlu na terenach zielonych na targowicy w Gródku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że przyjmuje wnioski. W pierwszej sprawie należy 

zwrócić się do Zarządu Dróg Powiatowych o ocenę bezpieczeństwa, a w przypadku targowicy zostaną 

ustawione znaki zakaz handlu i dodatkowo szanuj zieleń. 

Radny Jerzy Gryc poprosił o udrożnienie rowu oraz przepustu przy działkach letniskowych 

„Boryk” przy ulicy Szkolnej w Gródku. 

Radna Iwona Kalinowska zawnioskowała o wykoszenie terenu pomiędzy torami, a ulicą 

Kolejową. 
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że przy ulicy Kolejowej w obrębie pasa drogowego 

wykoszenie wykona Gmina, natomiast przy torach wykoszenie będzie należało do Kolei. 

Radny Grzegorz Borkowski odpowiedział, że tereny wokół linii kolejowych będą wykoszone. 

Wykonuje to firma zewnętrzna, zaczynając od linii z większym natężeniem ruchu, ale z pewnością  

w Waliłach-Stacji ten teren również zostanie wykoszony, ponieważ jest to zaplanowane. 

Radna Monika Ratyńska odnośnie przewozów autobusowych, poprosiła, aby w pierwszej 

kolejności skonsultować godziny kursów z mieszkańcami, w szczególności należałoby wziąć pod 

uwagę rok szkolny. Największym problemem jest zbyt wczesny ostatni kurs z Białegostoku, ponieważ 

młodzież nie będzie w stanie zdążyć na autobus w przypadku dłuższych zajęć w szkole. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że oczywiście weźmie pod uwagę opinię 

mieszkańców, a jutrzejsza wstępna rozmowa z Prezesem PKS Nova S.A. da pogląd na to jakie mamy 

możliwości. 

Radna Alina Gościk złożyła wniosek o udrożnienie rowów w miejscowości Podozierany 

pomiędzy posesjami nr 53 i 55. 

Radna Dorota Popławska wniosła o podsypanie wjazdu do sklepu ARHELAN w Gródku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że taki wniosek jest już przygotowany  

do realizacji. 

Radna Anna Petelska zawnioskowała, na prośbę mieszkańców wsi Józefowo, o żwirowanie drogi 

do Szacił. Ponadto, poprosiła o podsypanie destruktu w Waliłach Dworze. Zwróciła również uwagę, 

że w Waliłach, przy budowie drogi, nie został wykonany zjazd, w związku z czym  mieszkańcy chcieliby 

wiedzieć czy to zostanie wykonane? Zgłosiła również potrzebę wykoszenia boiska w Waliłach Dworze. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odnosząc się do wniosku w sprawie wykoszenia boiska 

zaapelował, aby mieszkańcy od czasu do czasu sami również zadbali o boisko. Odnośnie drogi do Szacił 

poinformował, że prowadzone są negocjacje z Lasami Państwowymi, aby zniwelować te zagłębienia w 

ramach remontu dróg leśnych. Destrukt w Waliłach Dworze wymaga kompleksowej naprawy. Na tą 

chwilę w ramach dobrej współpracy poprosimy Powiat o załatanie wgłębień na tym odcinku.  

Ad. 15 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag, ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Gródek. W związku 

z powyższym, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

że protokół z XVI Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji,  

a następnie zamknął obrady stwierdzając „ Zamykam obrady XVII Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12:29. 

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 
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3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

5. Raport o stanie Gminy Gródek za 2019 rok; 

6. Uchwała Nr XVII/160/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania; 

7. Uchwała Nr XVII/161/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Gródek za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2019 r.; 

8. Uchwała Nr XVII/162/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium; 

9. Uchwała Nr XVII/163/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji sezonowych połączeń kolejowych na trasie Białystok – Waliły; 

10. Uchwała Nr XVII/164/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu 

przetargowego zawarcia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na czas nie dłuższy niż 10 lat; 

11.  Uchwała Nr XVII/165/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej   

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 – 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2020 – 2037; 

12.  Uchwała Nr XVII/166/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

13.  Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

14.  Potwierdzenie odbioru materiałów na XVII Sesję Rady Gminę Gródek; 

15.  Nagranie z obrad XVII Sesji Rady Gminy Gródek.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 Przewodniczący Rady 

 Protokołowała 

Wieczysław Gościk 

Katarzyna Anchimowicz 

 


